
Protokół Nr 19/2012 
z posiedzenia XIX Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  21  czerwca   2012 roku 
 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 15.01. 
 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVIII posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego – 

wskutek śmierci. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego – 

wskutek naruszenia ustawowego zakazu łączenia mandatu radnego z 
zarządzaniem działalnością gospodarczą z wykorzystaniem mienia 
komunalnego. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad. 
 

Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 
Otwarcia posiedzenia XIX Sesji Rady Gminy  dokonał Pan Krzysztof  Oleksa –  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na 
posiedzeniu .Następnie Wiceprzewodniczący Rady  Gminy stwierdził 
prawomocność obrad. Wg listy obecności obecnych jest 13 radnych, co stanowi 
quorum do podejmowania decyzji i uchwał. Lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

P.Wiceprzew.RG – przedstawił porządek obrad . Proszę o zgłaszanie uwag lub 
zmian do proponowanego porządku obrad . 
P.Łach – proszę o wykreślenie z porządku obrad pkt 6 z powodu niekompletnych 
materiałów, jakie otrzymaliśmy, a mianowicie:  
-w uzasadnieniu jest załącznik – Statut OSP, nie jestem strażakiem, nie znam go; 
- „sprzedaż napojów alkoholowych miała miejsce we wnioskowanym terminie” – nie 
wiem czy coś takiego było i jak można głosować;  
- „w załączeniu wniosek i zezwolenie” – kto widział wniosek i zezwolenie. 
P.Wiceprzew.RG – proszę o przegłosowanie wniosku P.Łacha. 
 
Za przyjęciem wniosku Pana Łacha o wykreślenie pkt 6 z porządku obrad głosowało 
5 radnych, 8 radnych było przeciw, wstrzymujących nie było. 
 
Wniosek P.Łacha został odrzucony. 
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Za przyjęciem proponowanego porządku  obrad   głosowało  8 radnych, 4 radnych 
było przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XVIII posiedzenia Sesji. 
 

P.Wiceprzew.RG – protokół z XVIII  posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem protokołu z  XVIII   posiedzenia Sesji  głosowało 12 radnych, przeciw 
nie było, 1 radny wstrzymał się od głosu . 
Protokół z XVIII  posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
 
Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego – 
wskutek śmierci. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Wójt – następuje wygaśnięcie mandatu radnego z powodu śmierci Tadeusza 
Czyża, w załączeniu jest akt zgonu. 
P.Podpora – w jaki sposób odbędą się wybory w Gródku, czy to będą wybory 
uzupełniające . 
P.Wójt – w tej sprawie zdecyduje Wojewoda i Komisarz Wyborczy w ciągu trzech 
miesięcy będą zarządzone wybory uzupełniające. 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw ani wstrzymujących nie było. 
 
Uchwała Nr XIX/115/2012 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
została podjęta. 
 
Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego – 
wskutek naruszenia ustawowego zakazu łączenia mandatu radnego z 
zarządzaniem działalnością gospodarczą z wykorzystaniem mienia komunalnego. 
 
P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Wójt odczytał uzasadnienie do uchwały opracowane przez radców prawnych, 
które radni otrzymali. 
P.Wiśniewski – dlaczego nie ma radcy prawnego i chciałbym, żeby odczytał pan § 49 
ust. 5 i § 50 Statutu, proszę również o wgląd do wniosku i zezwolenia o sprzedaż 
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napojów alkoholowych i o art. 190 ust. 2 ustawy, bo my nie wiemy , o co tutaj chodzi. 
Nie jesteśmy radcami prawnymi tylko radnymi. 
P.Wójt – uzasadnienie przygotowali radcy prawni. W dniu dzisiejszym kancelaria 
prawna ma 4 sesje a nasza sesja jest nadzwyczajna,  wcześniej nie ujęta w planie. 
Jeżeli są jakieś spory, to możemy dzwonić, bo radca jest pod telefonem. Jeżeli chodzi 
o statut, to art. 49 brzmi następująco : „Majątek i fundusze OSP powstają z:  
ust. 5 - Wpływów z działalności gospodarczej”. Natomiast art. 50 brzmi: „OSP może 
prowadzić działalność gospodarczą według ogólnych zasad określonych w 
odrębnych przepisach. Dochód z działalności gospodarczej i uzyskane fundusze OSP 
służą realizacji celów statutowych i nie mogą być przeznaczone do podziału między 
członków OSP.” Statut ten jest zatwierdzony i dany do KRS-u w Warszawie w 2008 
roku. Uzyskaliśmy ten odpis z Krajowego Rejestru Sądowego w Warszawie. Mamy 
również protokół z zebrania OSP w Zambskach Kościelnych i uchwałę o przyjęciu 
statutu, którą następnie odczytał. Wszystkie dokumenty mam w posiadaniu. Jeżeli 
chcecie państwo, to możemy zrobić ksero tych dokumentów. 
P.Podpora – chciałbym odczytać oświadczenie Zarządu Straży OSP w Zambskach 
Kościelnych. 
Następnie Radny Podpora odczytał w/w oświadczenie, które stanowi załącznik do 
protokołu. 
P.Wójt – ja w tym temacie chcę jak najmniej zabierać głosu, bo tu jest tylko wykładnia 
prawa. Nie chcę, żeby mnie ktoś trzymał za słowo. To opracowali radcy prawni, 
daliśmy wszystkie dokumenty. Nie chcę zabierać głosu. 
P.Wiśniewski – to jest niedorzeczne , że nie ma tu radcy prawnego. 
P.Podpora – ja się zgadzam z Wójtem, Pan działa z mocy ustawy, nikogo nie 
obwiniam, natomiast ja Panu przedstawiłem fakty , które zaprzeczają temu zapisowi 
w uzasadnieniu , że OSP Zambski wystąpiło i na tej podstawie uchyla mi się mandat 
radnego. Jest sprzeczność. Szkoda, że nie ma mecenasa. Szanowni radni , mam 
prośbę do Was. Złożyłem pismo, żeby konkretnie zbadać tą sprawę czy jestem tym, 
którego trzeba usunąć czy nie, czy złamałem prawo czy nie złamałem prawa. Może 
po prostu odłóżmy to na jakiś czas, podejmijcie czynności sprawdzające i wtedy w 
każdej chwili można podjąć uchwałę odbierająca mi mandat radnego. 
P.Wójt – to nie jest kwestia tego czy Pan jest dobry czy nie. Ta uchwała, którą 
podejmujemy pójdzie do Wojewody i Wojewoda ją najwyżej uchyli . Takie jest nasze 
prawo. 
P.Mroczkowski – chciałoby się powiedzieć „nosił wilk razy kilka, ponieśli i wilka”. 
Przypomnę Panu poprzednią kadencję, nas czterech radnych wysłał do Urzędu 
Kontroli Skarbowej, musieliśmy jeździć po 4 razy, bo Pan twierdził, że Pan chce 
przestrzegać prawa. W związku z tym, my idąc tym tokiem myślenia, żeby nie łamać 
prawa, to też czynimy. Jeśli jest Pan czysty, tu pisze wyraźnie w uzasadnieniu ,że 
mandat ustaje z mocy prawa a nie z woli Rady Gminy. Państwo , którzy dzisiaj 
przybyli na posiedzenie sesji będą mogli uwzględnić Pana Podporę przy wyborach. 
P.Podpora – rozumiem obowiązki i prawo, ale w uzasadnieniu jest fakt, któremu ja 
zaprzeczyłem, więc to uzasadnienie jest bezpodstawne. Ja zaprzeczam temu, macie 
pismo podpisane przez Zarząd Straży a nie przeze mnie. Występujecie z mocy prawa 
korzystając z uzasadnienia, które nie jest prawdą. 
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P.Wójt – były analizowane wszystkie dokumenty nie w Pułtusku , ale nawet w 
Ciechanowie byłem osobiście i stwierdzono, że na podstawie tych dokumentów 
można tą uchwałę podjąć. Pójdzie do Wojewody ta uchwała, jak ją uchyli, tak będzie. 
P.Podpora – rola Wasza jest taka, żeby uchylić. 
P.Wójt – to Wojewoda może uchylić. 
P.Wiśniewski – czy my radni możemy zobaczyć to zezwolenie, które było wydane i 
podanie , które było wystawione przez Prezesa Straży, czy podpisał. My nie wiemy, 
o co tu chodzi. 
P.Wiceprzew.RG – na podstawie tych dokumentów , które wpłynęły do gminy radca 
prawny opracował uzasadnienie i uchwała pójdzie do Wojewody. 
P.Wójt – jest bardzo źle, Zarząd Straży nie wie, o co występuje. 
P.Podpora – a kiedy Zarząd wystąpił. Proszę pokazać mi pismo oficjalne, że Zarząd 
wystąpił. 
P.Wiśniewski – nie możemy w ciemno głosować, jak nie mamy dokumentów. 
P.WiceprzewRG – na podstawie tych dokumentów radca prawny wydał takie 
uzasadnienie. 
P.Wiśniewski – kto zezwolenie podpisał i wydał, którego to dnia było wystawione. 
P.Wójt – nie wiem w tej chwili. Mamy wszystkie materiały. 
P.Wiśniewski – my nie mamy dokumentów. Wojewoda podejmie decyzję, ale my 
musimy dzisiaj podjąć uchwałę. 
P.Wójt – radca prawny napisał uzasadnienie w oparciu o dokumenty, ja nie pisałem 
tego. 
P.Podpora- trzeba było radcę zaprosić. 
P.Skoczylas – jaki jest powód tak pilnego działania Panie Wójcie. 
P.Wójt – to nie jest pilne działanie , ja do tego podszedłem spokojnie, zezwolenie 
było w kwietniu wydane. 
P.Podpora – Statutu OSP już się dawno szukało. 
P.Wójt – dlaczego jako Prezes pan nie udostępnił tego Statutu. 
P.Podpora – czy ktoś ode mnie go chciał. Do mnie nikt nie zadzwonił. 
P.Wójt – nie wiem, czy tak było, ale to pozostawmy. 
P.Podpora – nikt do mnie nie wystąpił o Statut, więc nie udostępniłem. 
P.Wiśniewski – czuję się trochę obrażony, jak my jesteśmy traktowani jako radni. 
Media rozgłosiły pierwsze, my później dostajemy kopertę z zawiadomieniem na 
sesję a media pierwsze wiedziały o tej sesji. Teraz dokumentów nam się nie daje a 
każe nam się ręce podnosić. Kto chce niech podnosi. Ja nie mam dokumentów, więc 
za czym mam podnosić. 
P.Wójt – media się dowiedziały po Was. 
P.Wiśniewski – ja się dowiedziałem rano z Internetu a dopiero później dostałem 
kopertę na Sesję. 
P.Skoczylas – jeżeli radca prawny się zapoznał z tymi dokumentami i na podstawie 
tych dokumentów tak zdecydował, żeby podjąć tą uchwałę, to dlaczego my nie 
mamy pełnego wglądu w te dokumenty. Są dwie różne wersje , dwie odmienne. 
Wasza jest niezgodna z tym, co najkompetentniejsza osoba wie. Trzeba to wyjaśnić, 
wszystko ustalić. Kolega prosi o załączniki a tu się zebrał „sąd kapturowy”i 
wszystko ustalone. Po to jest Rada i radni , żeby ustalili przyczynę i znaleźli jakieś 
rozwiązanie wspólne. Należy to w świetle prawa i przepisów  wyjaśnić. 
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P.Podpora – mam taką gorącą prośbę, Pan Wójt mówi, że mi przysługuje prawo 
odwołania się Wojewody Mazowieckiego. Jak mam się odwołać, skoro nie mam 
pełnej dokumentacji. 
P.Wójt – Wojewoda zażąda od nas. 
P.Podpora –ja jestem stroną pokrzywdzoną. 
P.Wójt – to niech Pan zażąda i Pan dostanie. 
P.Podpora – proszę mi przedstawić wniosek i zezwolenie, które było rzekomo 
wydane OSP w Zambskach Kościelnych. To jest główny argument tej sprawy. 
Bardzo bym prosił, żebyście mi pokazali. Ja chcę zobaczyć, czy tam nie ma mojego 
podpisu. 
P.Wójt – jeżeli był Pan tym zainteresowany, to mógł Pan wcześniej przyjść i 
sprawdzić. 
P.Łach – czy ten wniosek i zezwolenie ta są tajne dokumenty, że nie można ich 
pokazać. 
P.Wójt – to są dokumenty jawne. 
P.Łach – tutaj  w uzasadnieniu pisze, że to jest załącznik i powinien być. 
P.Skoczylas – jeżeli są jawne, to proszę udostępnić nam te dokumenty , to na pewno 
długo nie potrwa. Nie głosujmy w ciemno. 
P.Wójt odczytał Postanowienie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych o pozytywnym zaopiniowaniu lokalizacji punktu sprzedaży i 
podawania napojów alkoholowych położonego w remizie OSP w Zambskach 
Kościelnych 41, 07-215 Obryte, które stanowi załącznik do protokołu. 
P.Skoczylas – my chcemy wiedzieć, kto złożył wniosek o zezwolenie. 
P.Podpora – po raz kolejny powtarzam,  że OSP w Zambskach  Kościelnych  nie 
występowało o wydanie zezwolenia na sprzedaż alkoholu. Chciałbym zobaczyć, kto 
w imieniu Zarządu wystąpił z takim wnioskiem. 
P.Wójt – odczytał wniosek o wydanie jednorazowego zezwolenia na sprzedaż 
napojów alkoholowych do 4,5% zawartości alkoholu oraz piwo, który stanowi 
załącznik do protokołu. 
P.Podpora – kto podpisał ten wniosek. 
P.Wójt – podpisał strażak. 
P.Wiceprzew.RG – proszę radnych, żeby w oparciu o posiadane dokumenty 
rozważyli tą sprawę. 
P.Podpora – Pani Linka prosi o udzielenie głosu. 
P.Wiceprzew.RG – zgodnie ze Statutem udzielę głosu w pkt 8 – Wolne wnioski i 
informacje. 
P.Skoczylas – spotyka tu kolegę wielka przykrość, bo pewnie już klamka zapadła. 
Proszę o rozsądne podejście do głosowania. Dla mnie ten kolega jest wielkim 
przyjacielem, udzielił mi wielkiej pomocy. 
Następnie Radny Skoczylas odczytał pismo wyborców , które wraz z podpisami 
stanowi załącznik do protokołu. 
P.Skoczylas – mnie ten człowiek dużo pomógł jako kolega i jako radny. Proszę o 
rozsądne podejście do sprawy. Sami widzicie , co tu się dzieje. Wy jesteście radni, 
Was ludzie wybrali. Tak nie można postępować. To jest komedia 
P.Wiceprzew.RG – proszę się powstrzymać od oceny radnych. Takie sytuacje miały 
miejsce wiele razy. Teraz to jest tragedia a nie komedia. Działając zgodnie z prawem 
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podejmiemy tą uchwałę. Resztę dopełni Wojewoda, który albo to przyjmie albo 
uchyli. 
P.Podpora – mnie jako człowiekowi przykro jest, jeśli ukrywacie przede mną jakieś 
dokumenty. Ja sądziłem, że jeśli będziecie chcieli mnie odwołać, to dacie mi szansę 
na obronę. Zwołujecie sesję w trybie pilnym. Instytucje prawne na pewno tym się 
zajmą. To nie zostanie bez echa. Utrudnianie punktu obrony czy  ukrywanie 
dokumentów przed radnymi jest nieetyczne . 
P.Wiceprzew.RG – żadne dokumenty nie są ukrywane. Jest to podjęte na podstawie 
dokumentów, które gmina zgromadziła. Podjęli to prawnicy. Każdy sprawę 
przemyślał, ma swoje sumienie – Pan Skoczylas zgodnie ze swoim sumieniem 
głosował już nie raz, pozostali radni też pewnie tak zagłosują. 
P.Skoczylas – zawsze głosuję zgodnie ze swoim sumieniem i uważam, że do tej pory 
były to moje dobre wybory, ale jeżeli chodzi o te dokumenty – jeżeli zadecydował 
radca prawny i on tak jakby tą uchwałę przyjął, to po co jesteśmy wzywani. 
P.Wiceprzew.RG – przepisy mówią, że w takiej sytuacji traci się mandat z mocy 
prawa. Dla nas to jest formalność. 
P.Skoczylas – ale czy zdrowego rozsądku tu nie ma. 
P.Wiceprzew.RG – tu jest zdrowy rozsądek, żeby postępować zgodnie z prawem. 
P.Podpora – ja nie neguję tego, tylko mecenasi, którzy przygotowywali to 
uzasadnienie – to oni nie znali całej prawdy. Można było wystąpić do OSP w 
Zambskach, czy było takie zdarzenie czy nie. Ktoś dał mecenasom takie dokumenty, 
jakie chciał dać. 
P.Wójt – takie dokumenty były w posiadaniu gminy. Pan pewno wiedział o tym, że 
nie można łączyć  funkcji Prezesa OSP i radnego. W oparciu o posiadane dokumenty 
radcy prawni opracowali uzasadnienie do uchwały. 
 
P.Wiceprzew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
P.Podpora – nie ma prawnika. Chcę zapytać,  czy ja mogę głosować w tej sprawie. 
P.Wójt – może Pan głosować. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 5 radnych było przeciw, 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
 
Uchwała Nr XIX/116/2012 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
została podjęta. 
 
Ad.7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nie zgłoszono żadnych interpelacji ani zapytań. 

Ad.8. Wolne wnioski i informacje. 

P.Wiceprzew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
Mieszkanka Sokołowa - chciałabym się zapytać, co Wy tu robicie. Nas woda zalewa a 
Wy czym się zajmujecie. Zamiast nas ratować, czym się zajmujecie. 
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P.Wójt – od godz. 4 rano jestem przy powodziach, przed sesją byłem w Zambskach, 
bo zostałem wezwany. Od 4 rano straż wylewa wodę w Psarach . Proszę nie być 
złośliwym. Sesja była potrzebna. 
Mieszkanka Sokołowa - ta jest zbędna. 
P.Wójt – nie zbędna, bo trzeba było to podjąć. 
P.Linka- sołtys wsi Zambski Kościelne – prosimy o dołączenie tego pisma, które 
odczytał Pan  Skoczylas jako załącznik do protokołu. 
P.Wiceprzew.RG – dołączymy do protokołu. 
P.Wójt – sprawa dotyczy kanalizacji w Obrytem, dokonaliśmy ekspertyzy tej sieci, 
mamy ekspertyzę i kosztorys. Zwracałem się do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska – jest możliwość uzyskania ale kredytu w 50% umarzalny i w ciągu 3 lat 
trzeba wykonać jakieś zadanie z ochrony środowiska. Wczoraj byłem w Warszawie 
w Urzędzie Marszałkowskim o środki na doraźne działania. Można się ubiegać z 
wnioskiem ale na jesieni i dopiero na następny rok byłby rozpatrywany. Jak 
wcześniej mówiłem, 10 studzienek zrobimy we własnym zakresie i na 10 studzienek 
złożymy wniosek na następny rok. Jeszcze wspólnie się nad tym zastanowimy. 
 
Ad.9. Zakończenie obrad. 
 
Godz. 15.42 – Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XIX 
Sesji Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 

Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
 
       Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
 
                       /Krzysztof Oleksa/ 


